
Protokół Nr LXVIII/1/2014 

z LXVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 28 stycznia 2014 r.  
w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 

 
Na ustawowy stan 25 radnych w LXVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło  

24 radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad (lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dokonał otwarcia LXVIII sesji 
Rady Miasta i prowadził obrady. Powitał Radnych, Prezydenta i Zastępców Prezydenta 
Miasta Rzeszowa oraz jego współpracowników (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu), Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek 
współdziałających z Miastem, Przewodniczących Rad Osiedlowych (lista obecności stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu), a także przedstawicieli radia, prasy i telewizji oraz przybyłych 
mieszkańców miasta.  

 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa przedstawił proponowany 

porządek obrad LXVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa (porządek obrad stanowi załącznik  
nr 4 do protokołu). Poinformował, że wpłynęło 5 wniosków dotyczących zmiany 
proponowanego porządku obrad. Poprosił o przegłosowanie przedstawionych propozycji: 
 
1) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad i wprowadzenie 

– w punkcie 2a – projektu uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta 
Rzeszowa na 2014 r. 
 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 

2) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad  
i wprowadzenie – w punkcie 10a – projektu uchwały w sprawie odmowy 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Osiedla Budziwój 
w Rzeszowie i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Osiedla Biała  
w Rzeszowie na okres od 21 marca 2014 r. do 20 marca 2015 r. przedstawionych przez 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „EKO – STRUG” Sp. z o. o. w Tyczynie. 
 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie (18 głosami „za”). 
 

3) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad i wprowadzenie 
– w punkcie 12a – projektu uchwały zmieniającej uchwałę sprawie utworzenia 
Zarządu Zieleni Miejskiej w Rzeszowie. 

 
Wniosek został przyjęty jednomyślnie (19 głosami „za”). 
 

4) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad i wprowadzenie 
– w punkcie 12b – projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu od ustalonej ceny gruntu. 
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Wniosek został przyjęty jednomyślnie (18 głosami „za”). 
 
5) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad i wprowadzenie 

– w punkcie 19a – projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości (dot. działki nr 747). 

 
Wniosek został przyjęty jednomyślnie (19 głosami „za”). 

 
Radny Pan Wiesław Buż – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 28 – 
informacji o podłożu ideologicznym powstania Pomnika Walk Rewolucyjnych w Rzeszowie 
– wystąpienia przedstawiciela Instytutu Pamięci Narodowej w Rzeszowie. 
 

Wniosek nie został przyjęty, gdyż nie uzyskał bezwzględnej większości głosów 
ustawowego składu Rady. Za przyjęciem wniosku głosowało 10 radnych, 7 było 
przeciwnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – w imieniu Komisji Porządku Publicznego i Współpracy  
z Samorządami Osiedlowymi i Organizacjami Pozarządowymi Rady Miasta Rzeszowa 
zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 29 – uchwały w sprawie nadania nazwy 
ulicy na terenie miasta Rzeszowa (ul. W. Kilara). Poinformował, że zdaniem Komisji 
powinna zostać wyznaczona inna, bardziej znana i uczęszczana lokalizacja dla 
upamiętnienia Wojciecha Kilara, np. plac na wprost Zespołu Szkół Muzycznych Nr 2.  
 
Radny Pan Witold Walawender – zasugerował, aby Radni w trakcie sesji przedyskutowali 
przedstawioną propozycję i wybrali odpowiednią lokalizację. 
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki – zgłosił wniosek przeciwny do wniosku Radnego Pana 
Jerzego Cyprysia. Stwierdził, że przedstawiona propozycja jest trafna z uwagi na sąsiedztwo 
chociażby Filharmonii. Zauważył, że Zespół Szkół Muzycznych Nr 2 nosi już imię Wojciecha 
Kilara. 
 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad punktu 29: 
 

Wniosek nie został przyjęty, gdyż nie uzyskał bezwzględnej większości głosów 
ustawowego składu Rady. Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, 9 było 
przeciwnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że Komisja 
Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi i Organizacjami 
Pozarządowymi Rady Miasta Rzeszowa zgłosiła również wniosek o zdjęcie z porządku 
obrad punktu 30 – uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Rzeszowa  
(ul. L. Chmury). Poprosił o przegłosowanie przedstawionej propozycji. 
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Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad punktu 30: 
 

Wniosek nie został przyjęty, gdyż nie uzyskał bezwzględnej większości głosów 
ustawowego składu Rady. Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, 9 było 
przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
 

Uzupełniony porządek obrad LXVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 

1. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Rzeszowa (druk: LXVIII/19/2014). 
 

2. Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2014 r. (druk: 
LXVIII/20/2014). 

 
2a. Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2014 r. 

 
3. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Projektant” (druk: LXVIII/6/2014). 
 

4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości, 
stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną dla przedsiębiorców tworzących nowe 
miejsca pracy związane z nowymi inwestycjami na terenie miasta Rzeszowa (druk: 
LXVIII/18/2014). 
 

5. Oświadczenia i informacje. 
 

6. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 164/3/2008 „Staromieście – Brzeźnik – Wschód” w Rzeszowie (druk: 
LXVIII/16/2014). 

 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 193/5/2010 „Nad Przyrwą” na osiedlu Przybyszówka w Rzeszowie 
(druk: LXVIII/17/2014). 

 
8. Informacja Prezydenta Miasta Rzeszowa o wykonaniu uchwały Nr LIII/987/2013 z dnia 

21 maja 2013 r. w sprawie stanowienia kierunków działania Prezydenta w zakresie 
ustalenia sposobu zagospodarowania terenu przy ul. Zielonej. 

 
9. Uchwała w sprawie dopłat do 1 m3 dostarczanej wody i odprowadzanych ścieków, do 

miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców korzystających z usług dostawy 
wody, do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców korzystających z usług 
odprowadzania ścieków (druk: LXVIII/1/2014). 

 
10. Uchwała w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych ścieków, do miesięcznej opłaty 

abonamentowej dla odbiorców rozliczanych wg wskazań wodomierza korzystających 
tylko z usług dostawy wody, do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców 
rozliczanych wg wskazań wodomierza korzystających tylko z usług odprowadzania 
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ścieków, do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców rozliczanych  
wg ryczałtu korzystających tylko z usług odprowadzania ścieków. 

 
10a.  Uchwała w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę na terenie Osiedla Budziwój w Rzeszowie i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na terenie Osiedla Biała w Rzeszowie na okres od 21 marca 2014 r. do  
20 marca 2015 r. przedstawionych przez Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej „EKO – STRUG” Sp. z o. o. w Tyczynie. 

 
11. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie ustalenia cen 

urzędowych za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasto Rzeszów 
(druk: LXVIII/13/2014). 

 
12. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie ustanowienia ulg  

w opłatach za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów. 

 
12a.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zarządu Zieleni Miejskiej 

w Rzeszowie. 
 
12b.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej 

z tytułu trwałego zarządu od ustalonej ceny gruntu. 
 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Rzeszowie (druk: LXVIII/4/2014). 

 
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Rzeszowie przy ul. Małopolskiej. 
 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  
w Rzeszowie przy ul. Jazowej (druk: LXVIII/14/2014). 

 
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 

przy ul. Herbowej w Rzeszowie. 
 

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonych 
przy ulicach Niezapominajek i Mieczykowej w Rzeszowie. 

 
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działki  

nr 562). 
 

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działek  
nr 776, 785). 

 
19a.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działki 

nr 747). 
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20. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie (druk: 
LXVIII/3/2014). 

 
21. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Podwisłocze  

w Rzeszowie. 
 

22. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr III w Rzeszowie 
(druk: LXVIII/7/2014). 

 
23. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Technikum dla Dorosłych oraz Zasadniczej 

Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Rzeszowie (druk: LXVIII/8/2014). 
 

24. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr V w Rzeszowie 
(druk: LXVIII/9/2014). 

 
25. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji XIII Liceum Ogólnokształcącego w Rzeszowie 

(druk: LXVIII/15/2014). 
 

26. Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Miasta Rzeszowa pn. „Młody inżynier” 
(druk: LXVIII/10/2014). 

 
27. Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Miasta Rzeszowa (druk: 

LXVIII/11/2014). 
 

28. Informacja o podłożu ideologicznym powstania Pomnika Walk Rewolucyjnych  
w Rzeszowie – wystąpienie przedstawiciela Instytutu Pamięci Narodowej  
w Rzeszowie. 

 
29. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Rzeszowa (ul. W. Kilara). 

 
30. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Rzeszowa (ul. L. Chmury). 

 
31. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu usuwania azbestu  

i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Miasta Rzeszów na lata 2011 – 2032. 
 

32. Uchwała w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody (druk: LXVIII/2/2014). 
 

33. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt w Izbie Wytrzeźwień  
w Rzeszowie (druk: LXVIII/5/2013). 

 
34. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektów w ramach 

Wojewódzkiego Wieloletniego Programu Rozwoju Bazy Sportowej na realizację zadań: 
„Modernizacja boisk sportowych przy Zespole Szkół Specjalnych im. UNICEF  
w Rzeszowie”, oraz „Remont boisk sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 8  
w Rzeszowie” (druk: LXVIII/12/2014). 

 
35. Zapytania i interpelacje. 
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36. Wolne wnioski. 
 
Uzupełniony porządek obrad, wraz z opiniami Komisji, stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 
 

Przystąpiono do realizacji uzupełnionego porządku obrad. 
 
Ad.1 
 
Pani Janina Wilk – Dyrektor Wydziału Budżetowego Urzędu Miasta Rzeszowa – 
przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. 
projektu uchwały i zgłosiła autopoprawkę (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  
i załącznikami, przedstawiony na druku LXVIII/19/2014, stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu; autopoprawka stanowi załącznik nr 7 do protokołu; projekt uchwały wraz  
z autopoprawką, uzasadnieniem i załącznikami stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
 
Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zauważył, że  
w autopoprawce pojawia się pewna pula dodatkowych środków, które są proponowane do 
przeznaczenia na transport publiczny. Zasugerował, aby pojawiające się tego typu 
dodatkowe środki przeznaczać na zadania zgłoszone w ramach Rzeszowskiego Budżetu 
Obywatelskiego, które nie zostały przyjęte do realizacji. Podkreślił, że celowość rozdzielania 
nadwyżki budżetowej powinna być przedmiotem analiz stosownych Komisji Rady Miasta 
Rzeszowa. 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – poinformował, że 
przedmiotowe dodatkowe pieniądze konieczne są do zakończenia realizacji projektu „Mały 
transport”, który w 85% jest dofinansowany ze środków Unii Europejskiej. 
 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Rzeszowa (wraz z autopoprawką) została przyjęta 20 głosami „za”, 
bez głosów przeciwnych, przy 3 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 2 
 
Pani Janina Wilk – Dyrektor Wydziału Budżetowego Urzędu Miasta Rzeszowa – 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 
2014 r. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem i załącznikami, przedstawiony na druku LXVIII/20/2014, stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu). 
 
Radny Pan Witold Walawender – zapytał, na co dokładnie zostaną przeznaczone środki 
ujęte w zadaniu pod nazwą „Poprawa infrastruktury sportowej poprzez przebudowę Stadionu 
Miejskiego”. 
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Pani Urszula Kukulska – Dyrektor Wydziału Inwestycji Urzędu Miasta Rzeszowa – 
wyjaśniła, że są to środki zabezpieczone na realizację umów zawartych w poprzednim roku, 
a dotyczących m. in. ebiletu i zagospodarowania terenu pod trybunami. 
 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
 

Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2014 r. została 
przyjęta 19 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 2 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 2a 
 
Pani Janina Wilk – Dyrektor Wydziału Budżetowego Urzędu Miasta Rzeszowa – 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 
2014 r. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem i załącznikami stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2014 r. została 
przyjęta jednomyślnie (19 głosami „za”). 
 
Ad. 3 
 
Pani Janina Wilk – Dyrektor Wydziału Budżetowego Urzędu Miasta Rzeszowa – 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania  
w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant”. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. 
projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku 
LXVIII/6/2014, stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania w Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Projektant” została przyjęta 19 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, 
przy 1 głosie wstrzymującym. 
 
Ad. 4 
 
Pani Janina Dyjak – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miasta Rzeszowa – 
przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od 
nieruchomości, stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną dla przedsiębiorców 
tworzących nowe miejsca pracy związane z nowymi inwestycjami na terenie miasta 
Rzeszowa. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały i poprosiła  
o dokonanie sprostowania błędu pisarskiego, poprzez dodanie przyimka „z” w § 1 projektu 
uchwały przed słowami „(…) dnia 28 października 2008 r. (…)” (projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
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Radna Pani Marta Niewczas – zapytała, ilu przedsiębiorców skorzystało z dotychczas 
zaproponowanej ulgi. 
 
Pani Janina Dyjak – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miasta Rzeszowa – 
poinformowała, że pomimo tego, iż Wydział Finansowy Urzędu Miasta Rzeszowa dołożył 
wszelkich starań, by rozpropagować ideę przedstawionej uchwały, to do tej pory żaden 
przedsiębiorca z niej nie skorzystał. Dodała, że być może dzieje się tak dlatego, że warunki 
zwolnienia, wynikające z rozporządzenia Rady Ministrów, są dosyć rygorystyczne,  
a mianowicie przedsiębiorca korzystający z ulgi ma obowiązek utrzymania nowych miejsc 
pracy przez okres 5 lat (w przypadku dużych przedsiębiorstw) lub 3 lat (w przypadku 
małych i średnich firm). 
 
Radny Pan Robert Kultys – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Filozofia działania Miasta 
w tym zakresie szwankuje. Przez 5 lat funkcjonowania uchwały żaden przedsiębiorca nie zgłosił się po 
ulgę, która by mu pomogła stworzyć miejsca pracy i – co mnie niepokoi – nikt z Urzędu Miasta nie 
zareagował na to ani w pierwszym roku, ani w kolejnych latach. Po co dzisiaj przedłużamy ten okres? 
Jeżeli przez 5 lat żaden przedsiębiorca nie zgłosił się po ulgę, to w najbliższym czasie również nikt się 
nie zgłosi. Filozofia postępowania Urzędu Miasta jest zła, bo już po pierwszym roku obowiązywania 
tej ulgi należało się zastanowić, dlaczego ona nie funkcjonuje i co zrobić, żeby funkcjonowała. 
Uważam, że jest to jeden z ważniejszych tematów tej sesji. Ludzie uciekają z kraju, bo nie mają pracy. 
Zadaniem Miasta jest dopomóc wszystkiemu, co te miejsca pracy stworzy. Zadaniem Miasta jest 
tworzyć jak najlepsze warunki dla funkcjonowania biznesu prywatnego, żeby powstawały te miejsca 
pracy. W ten sposób rozwijają się inne duże miasta.” 
 
Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: „Ja  
w oparciu o tą uchwałę trochę pracowałem i trochę ją analizowałem. Jako szef Wojewódzkiego Urzędu 
Pracy współpracowałem z Miastem, toczyłem kilkakrotnie rozmowy z inwestorami interesującymi się 
Rzeszowem. Inwestorów nasza uchwała interesowała najmniej albo w ogóle. Natomiast interesowały 
ich tereny uzbrojone, kadra, strefa ekonomiczna, a na końcu inne rzeczy. Okres, w którym 
funkcjonowała ta uchwała był okresem kryzysu i dużej niepewności, zwłaszcza przy inwestowaniu. 
Jeśli przedsiębiorcy się podejmowali inwestycji w czasie kryzysu, to ryzyko tych inwestycji było tak 
duże, że zniechęceniem był dla nich zapis, że muszą przez 5 lat utrzymać miejsca pracy. W dobie 
kryzysu i niepewności gospodarczej nikt się nie zdecyduje na danie gwarancji i ewentualnie 
poniesienie konsekwencji z tego tytułu, bo ma wystarczająco dużo ryzyk związanych  
z inwestowaniem. Miasto może jedynie promować swoją uchwałę, bo nie ma wpływu na chęci 
przedsiębiorców co do skorzystania z niej.” 
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – zasugerował, aby przeprowadzić dyskusję nad strategią 
promocji gospodarczej Miasta, gdyż wygląda na to, że trzeba ją zmienić. 
 
Pan Czesław Chlebek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zgłosił wniosek  
o zamknięcie dyskusji. 
 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem o zamknięcie dyskusji: 
 

Wniosek został przyjęty 11 głosami „za”, przy 5 głosach przeciwnych i 3 głosach 
wstrzymujących. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości, 
stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną dla przedsiębiorców tworzących nowe 
miejsca pracy związane z nowymi inwestycjami na terenie miasta Rzeszowa (wraz ze 
sprostowaniem błędu pisarskiego) została przyjęta jednomyślnie (19 głosami „za”). 
 
Ad. 5 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że: 
 

 zatwierdza się bez uwag Protokół Nr LX/1/2013 z LX sesji Rady Miasta Rzeszowa, 
odbytej 24 września 2013 r.; 

 panel dyskusyjny z udziałem radnych z Ukrainy odbędzie się 6 lutego 2014 r.  
w Ratuszu, a wszystkie szczegóły zostały przekazane radnym drogą mailową; 

 1 marca 2014 r. w Bielefeldzie odbędzie się turniej piłkarski – osoby chętne do wzięcia 
w nim udziału proszone są o zgłaszanie się do Pana Piotra Mamczura – Kierownika 
Referatu Promocji i Współpracy Międzynarodowej Urzędu Miasta Rzeszowa. 

 
Następnie Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przedstawił 
wyniki głosowania w sprawie Rzeszowskiego Budżetu Obywatelskiego na 2014 r. (tabela  
z wynikami stanowi załącznik nr 13 do protokołu). Zwrócił uwagę na fakt, że żadne z tzw. 
„zadań miękkich” nie znalazło się na liście zwycięzców, co sugeruje, że na tego typu zadania 
powinna być wyodrębniona osobna pula pieniędzy. Ponadto stwierdził, że zadania powinny 
być podzielone na dwie kategorie: miejskie i osiedlowe, by w przyszłości uniknąć sytuacji, że 
wygrywają jedynie zadania z największych lub najlepiej zorganizowanych osiedli. 
Podkreślił, że rejestracja i liczenie głosów w liczbie ponad 35 tys. stanowiły bardzo żmudną 
pracę, za którą podziękował służbom Pana Prezydenta, a szczególne uznanie przekazał 
pracownicom Biura Rady Miasta Rzeszowa. Dodał, że wielkim zaskoczeniem było tak duże 
zaangażowanie mieszkańców i poinformował, że prace nad Budżetem Obywatelskim na 
2015 r. rozpoczną się już wiosną br. 
 
Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zauważył, że 
głosowanie w sprawie Rzeszowskiego Budżetu Obywatelskiego było mobilizacją wokół 
pozytywnej inicjatywy i podkreślił ogrom pracy, jaką wykonała Komisja ds. Rzeszowskiego 
Budżetu Obywatelskiego na 2014 r., składająca się z Dyrektorów siedmiu Wydziałów 
Urzędu Miasta Rzeszowa oraz pięciu przedstawicieli Rady Miasta. 
 
Radny Pan Stanisław Ząbek – podkreślił ogromny sukces Osiedla Biała, którego zadanie 
znalazło się na zwycięskim 6. miejscu. Jednocześnie podziękował Gazecie Wyborczej, która 
zainicjowała pomysł wprowadzenia w Rzeszowie Budżetu Obywatelskiego. 
 
Radny Pan Bogusław Sak – zwrócił się z prośbą do Prezydenta Miasta oraz Rady, aby w 
miarę możliwości finansowych spróbować realizować przedsięwzięcia z grupy tzw. „zadań 
miękkich”, z których żadne nie znalazło się na liście zwycięzców. 
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Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – wyraził poparcie dla 
prośby Radnego Pana Bogusława Saka. Zasugerował, by oszczędności, które powstaną  
w trakcie realizacji wygranych dziesięciu zadań, przeznaczyć w pierwszej kolejności na 
przedmiotowe „zadania miękkie”. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że tzw. 
„zadania miękkie” stanowiły ewenement wśród budżetów obywatelskich w Polsce. 
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki – podkreślił, że duży wkład w zainteresowanie 
mieszkańców sprawami Miasta ma Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa, który 
od wielu lat organizuje osiedlowe spotkania z mieszkańcami, podczas których każda osoba 
może zgłosić ważny dla niej postulat. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Rzeszowski Budżet 
Obywatelski pokazał, jak wielka jest inicjatywa Rzeszowian. Dzięki temu dowiedzieliśmy się jakie są 
potrzeby. Powinniśmy mieć na uwadze również te zadania, które nie znalazły się na liście zwycięzców. 
Takiej inicjatywy nie można zmarnować.” 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – stwierdziła, że tak duże zainteresowanie mieszkańców 
pokazało, że Rzeszowianie chcą mieć wpływ na swoje otoczenie, a oddane głosy 
podpowiadają, że najbardziej w naszym mieście, a w szczególności na nowych osiedlach, 
brakuje terenów rekreacyjnych. Uznała, że jest to świetna wskazówka dla Miasta.  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – podziękował za pracę 
członkom Komisji ds. Rzeszowskiego Budżetu Obywatelskiego na 2014 r. oraz Pani Urszuli 
Kukulskiej – Dyrektor Wydziału Inwestycji Urzędu Miasta Rzeszowa, która pełniła funkcję 
Przewodniczącej tej Komisji. 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – powiedział: „Wczoraj odbyło się spotkanie ze Starostą w sprawie 
Strefy Ekonomicznej Dworzysko i pojawiła się informacja o budowie bocznicy kolejowej do tej strefy. 
Projekt ten jest bardzo zasadny i powinien być wykonany jak najszybciej. Uważam, że Miasto 
powinno się włączyć do realizacji tego zadania. W razie potrzeby służę pomocą.” 
 
Radny Pan Antoni Kopaczewski – zaproponował zorganizowanie konferencji pod 
przewodnictwem Pana Konrada Fijołka – Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Rzeszowa –  
w sprawie tworzenia nowych miejsc pracy. 
 
Ad. 6 
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego  
Nr 164/3/2008 „Staromieście – Brzeźnik – Wschód” w Rzeszowie. Następnie przedstawiła 
uzasadnienie do ww. projektu uchwały oraz poinformowała o liczbie uwag zgłoszonych do 
przedstawionego projektu planu i sposobie ich rozpatrzenia (projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem, załącznikami i rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia uwag 
zgłoszonych do projektu planu, przedstawiony na druku LXVIII/16/2014, stanowi załącznik 
nr 14 do protokołu). 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 164/3/2008 „Staromieście – Brzeźnik – Wschód” w Rzeszowie została 
przyjęta 16 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym. 
 
Ad. 7 
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego  
Nr 193/5/2010 „Nad Przyrwą” na osiedlu Przybyszówka w Rzeszowie. Następnie 
przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały oraz poinformowała o liczbie uwag 
zgłoszonych do przedstawionego projektu planu i sposobie ich rozpatrzenia (projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem, załącznikami i rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia 
uwag zgłoszonych do projektu planu, przedstawiony na druku LXVIII/17/2014, stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 193/5/2010 „Nad Przyrwą” na osiedlu Przybyszówka w Rzeszowie 
została przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 8 
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – poinformowała, że: 
„Opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Zielonej musiało 
być poprzedzone zmianą Studium. Propozycja zmiany Studium została wyłożona do wglądu 
publicznego do dnia 8 marca 2013 r. Wpłynęło 716 uwag, które co prawda grupowały się tematycznie, 
jednakże każda z nich wymagała szczegółowej analizy. Wśród tych uwag znalazły się uwagi 
właściciela terenu, czyli Gminy Miasto Rzeszów, złożone przez Wydział Inwestycji Urzędu Miasta 
Rzeszowa, a dotyczące przeznaczenia części przedmiotowego terenu pod zabudowę mieszkaniową 
wielorodzinną o niskiej intensywności (domy 2 – piętrowe z poddaszem, w segmentach o charakterze 
pasywnym, łącznie 26 mieszkań). W Studium zaproponowaliśmy przeznaczenie części terenów  
w południowej części planu (do gazociągu) pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną. Część osób 
była z tego zadowolona, proponując przeznaczenie pozostałych terenów pod rekreację rożnego typu,  
a część osób protestowała przeciwko takiemu przeznaczeniu. W tej chwili przygotowujemy 
zarządzenie w sprawie rozpatrzenia wszystkich uwag i równocześnie kontynuujemy prace nad 
planem. Propozycja Pana Prezydenta, dotycząca uchylenia tej odrębnej uchwały w rejonie ul. Zielonej 
i włączenia jej do planu obowiązującego północną część Drabinianki od strony ul. Strażackiej na 
północ, nie uzyskała akceptacji Rady Miasta, w związku z czym opracowujemy Studium w całości,  
a te pięć planów na Drabiniance jako odrębne opracowania.”  
 
Obrady prowadził Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa. 

 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – zabierając głos w dyskusji, powiedziała: „Miasto działa 
niezwykle opieszale w tej sprawie. Uchwała o opracowaniu planu w tym obszarze była podjęta w 2006 
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roku. Z kolei w 2000 roku była podjęta uchwała, która wskazuje obszary Miasta, dla których podjęcie 
planu jest obowiązkowe na podstawie przepisów szczególnych. I właśnie w tej uchwale wskazany jest 
teren na Drabiniance, w obszarze ul. Granicznej i Zielonej. Uchwała wskazuje, że ten obszar powinien 
być przeznaczony na tereny zielone. Uchwała Rady Miasta z 21 maja 2013 r. o przyspieszeniu prac 
nad tym planem postulowała, aby do czasu uchwalenia planu zaniechano działań zmierzających do 
zbycia lub zagospodarowania tego terenu, tymczasem wydano decyzję o warunkach zabudowy dla 
budynku mieszkalnego komunalnego. Nie rozumiem, dlaczego Pan Prezydent nie uwzględnia próśb 
mieszkańców i Rady Osiedla o zabezpieczenie tego terenu jako miejsca do rekreacji i wypoczynku. 
Gdyby był opracowany plan, to może pogodziłby wszystkie strony. Nie jesteśmy zadowoleni ze stanu 
realizacji naszej uchwały.”  
 
Radny Pan Bogusław Sak – nie zgodził się z wypowiedzią przedmówczyni. Stwierdził, że 
zlokalizowanie budynku komunalnego w omawianym miejscu w niczym nie przeszkadza,  
a lista osób oczekujących na mieszkanie jest bardzo długa. Dodał, że planowany budynek nie 
ogranicza zagospodarowania pozostałej części terenu pod cele publiczne. 
 

Obrady prowadził Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – stwierdził, że gospodarka planistyczna z uwzględnieniem 
postulatów mieszkańców jest w Rzeszowie niemożliwa, a mieszkańcy są ignorowani. 
Przypomniał, że na sesji majowej zarówno Pan Prezydent Tadeusz Ferenc jak i Zastępca 
Prezydenta Pan Marek Ustrobiński deklarowali, że na terenie przy ul. Zielonej powstanie co 
najwyżej zabudowa jednorodzinna. 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – powiedział: „Teren,  
o którym mówimy ma 3,5 ha. Blok komunalny nie zajmuje całego tego obszaru, więc możliwe jest 
zarówno wybudowanie bloku jak i zabezpieczenie terenu rekreacyjnego na pozostałej części.  
W ubiegłych latach była zgoda na to, aby zlokalizować tam blok dla wojska. Jedyna zmiana polega na 
tym, że nie będą tam oficerowie, tylko mieszkańcy Rzeszowa. Jest już wydane pozwolenie na budowę 
obiektu w technologii pasywnej. Znajdzie się tam również 10 mieszkań dla kadry tworzonego na 
Uniwersytecie Rzeszowskim Wydziału Lekarskiego.” 
 
Radny Pan Stanisław Ząbek – zwrócił się do Prezydenta Miasta z prośbą o zwiększenie 
kadry Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa w celu przyspieszenia prac planistycznych. 
 
Radna Pani Marta Niewczas – powiedziała: „Nie rozumiem, dlaczego boimy się bloków 
komunalnych. Mamy przykład ul. Strzelnicznej – ile było dyskusji na sesjach, a mieszkańcy świetnie 
się przyjęli. Przecież to są nasi mieszkańcy, mieszkańcy Rzeszowa, którzy akurat w danym momencie 
są w potrzebie.” 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zauważył: „Tu nie chodzi o blok 
komunalny, tylko o to, żeby najpierw uchwalić plan, w którym być może blok komunalny by był – to 
my byśmy zdecydowali. Dopiero po uchwaleniu planu powinniśmy zabierać się za inwestycje na tym 
terenie. Trwa to już 7 lat. Nikt nie powiedział, że nie chcemy bloku komunalnego w ogóle. Rozumiem, 
że mieszkańcy Osiedla nie chcą go akurat w tamtym miejscu.” 
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Następnie Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zamknął dyskusję  
i odczytał pismo Pana Stanisława Mazura, skierowane do Rady Miasta Rzeszowa: „Szanowni 
Państwo! W imieniu swoim i pracowników Centrum Medycznego „Medyk” oraz kolegów lekarzy,  
z którymi współorganizujemy różne akcje prozdrowotne, dziękuję Przewodniczącemu Rady Miasta 
oraz wszystkim Radnym za pozytywne spojrzenie na podejmowane przez nas działania. Mamy 
również nadzieję, że w przyszłości będzie wiele okazji do wspólnego, skutecznego działania na rzecz 
zdrowia mieszkańców naszego Miasta. Z wyrazami szacunku Stanisław Mazur Dyrektor Centrum 
Medycznego „Medyk”, dziękując za tytuł „Zasłużony dla Miasta Rzeszowa”.” 
 
Pani Maria Warchoł – Przewodnicząca Rady Osiedla Krakowska – Południe – w imieniu 
Rady Osiedla podziękowała Radzie Miasta za inicjatywę Budżetu Obywatelskiego, który 
stworzył możliwość wyrażenia swoich potrzeb przez mieszkańców. Szczególne 
podziękowania skierowała do Radnej Pani Krystyny Wróblewskiej. 
 

Ogłoszono 20 – minutową przerwę. 
Ad. 9 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie dopłat do 1 m3 dostarczanej wody i odprowadzanych ścieków, do miesięcznej 
opłaty abonamentowej dla odbiorców korzystających z usług dostawy wody, do miesięcznej 
opłaty abonamentowej dla odbiorców korzystających z usług odprowadzania ścieków. 
Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku LXVIII/1/2014, stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu). 
 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie dopłat do 1 m3 dostarczanej wody i odprowadzanych ścieków, 
do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców korzystających z usług dostawy 
wody, do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców korzystających z usług 
odprowadzania ścieków została przyjęta 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy  
1 głosie wstrzymującym. 
 
Ad. 10 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych ścieków, do miesięcznej opłaty abonamentowej 
dla odbiorców rozliczanych wg wskazań wodomierza korzystających tylko z usług dostawy 
wody, do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców rozliczanych wg wskazań 
wodomierza korzystających tylko z usług odprowadzania ścieków, do miesięcznej opłaty 
abonamentowej dla odbiorców rozliczanych wg ryczałtu korzystających tylko z usług 
odprowadzania ścieków. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały 
(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
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Uchwała w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych ścieków, do miesięcznej opłaty 
abonamentowej dla odbiorców rozliczanych wg wskazań wodomierza korzystających tylko 
z usług dostawy wody, do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców rozliczanych 
wg wskazań wodomierza korzystających tylko z usług odprowadzania ścieków, do 
miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców rozliczanych wg ryczałtu korzystających 
tylko z usług odprowadzania ścieków została przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 10a 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie 
Osiedla Budziwój w Rzeszowie i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Osiedla 
Biała w Rzeszowie na okres od 21 marca 2014 r. do 20 marca 2015 r. przedstawionych przez 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „EKO – STRUG” Sp. z o. o. w Tyczynie. 
Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem, wnioskiem o zatwierdzenie taryfy oraz sprawozdaniem finansowym za 
rok 2012, stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia  
w wodę na terenie Osiedla Budziwój w Rzeszowie i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie Osiedla Biała w Rzeszowie na okres od 21 marca 2014 r. do 20 marca 2015 r. 
przedstawionych przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „EKO – STRUG”  
Sp. z o. o. w Tyczynie została przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 11 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie ustalenia cen 
urzędowych za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasto Rzeszów. Następnie 
przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
i załącznikiem, przedstawiony na druku LXVIII/13/2014, stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu). Poinformował, że uchwała ma na celu zlikwidowanie stref A, A+B i B  
i ustanowienie jednej strefy aglomeracyjnej, dla której cena za bilet MPK będzie jednakowa. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Ta uchwała to krok  
w dobrym kierunku, jeśli chodzi o rozpowszechnianie transportu miejskiego, jednakże w polityce 
naszego miasta brak jest pewnej spójności i wizji tegoż transportu. Oby dzięki tej uchwale zwiększyła 
się liczba pasażerów.” 
 
Radny Pan Wiesław Buż – podkreślił, że przedstawiona propozycja jest bardzo odważną 
inicjatywą ze strony Miasta i stanowi ogromną zachętę dla mieszkańców sąsiednich gmin, 
jak również jest dużym zwrotem w polityce kształtowania cen za usługi w zakresie 
przewozu osób. 
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Radna Pani Marta Niewczas – stwierdziła, że zaproponowany projekt uchwały jest 
eksperymentem za publiczne pieniądze. Poprosiła o wyjaśnienie, kto i jakie koszty poniesie, 
jeśli liczba pasażerów nie wzrośnie. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – wyjaśnił: „To jest ryzyko ale  
z wyliczeń i szacunków wynika, że nie jest ono duże. Na skutek usprawnienia obsługi zwiększy się 
obłożenie w autobusach i powinno się to zrównoważyć. Jeśli się to nie sprawdzi, to po prostu z budżetu 
dopłacimy więcej. Myślę, że jest to ruch w dobrym kierunku.” Dodał, że przy najbliższej okazji 
Rada Miasta powinna zająć się tematem niskich płac w MPK. 
 
Radny Pan Robert Kultys – wyraził poparcie dla przedstawionego projektu uchwały. 
 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie ustalenia cen 
urzędowych za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasto Rzeszów została 
przyjęta jednomyślnie (22 głosami „za”). 
 
Ad. 12 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie ustanowienia ulg  
w opłatach za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania 
o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów. Następnie 
przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały i zgłosił autopoprawkę polegającą na 
wykreśleniu z § 1 projektu uchwały punktu 7 (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie ustanowienia 
ulg w opłatach za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów (wraz  
z autopoprawką) została przyjęta jednomyślnie (21 głosami „za”). 
 
Ad. 12a 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zarządu Zieleni Miejskiej  
w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zarządu Zieleni Miejskiej  
w Rzeszowie została przyjęta jednomyślnie (19 głosami „za”). 
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Ad. 12b 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego 
zarządu od ustalonej ceny gruntu. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu 
uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej  
z tytułu trwałego zarządu od ustalonej ceny gruntu została przyjęta jednomyślnie  
(17 głosami „za”). 
 
Ad. 13 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej  
w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, przedstawiony na druku LXVIII/4/2014, 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Rzeszowie została przyjęta jednomyślnie (18 głosami „za”). 
 
Ad. 14 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Rzeszowie (przy  
ul. Małopolskiej). Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikiem stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  
w Rzeszowie (przy ul. Małopolskiej) została przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 15 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Rzeszowie przy  
ul. Jazowej. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem i załącznikami, przedstawiony na druku LXVIII/14/2014, stanowi 
załącznik nr 25 do protokołu). 
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Radny Pan Robert Kultys – zapytał: „Dlaczego sprzedajemy tą nieruchomość? To jest bardzo 
ładna działka.” 
 
Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 
wyjaśnił: „Ta działka już jest obciążona służebnością przejazdu o szerokości 5 m wzdłuż granicy 
północnej. Jak od szerokości całej działki odejmiemy te 5 m, to zostaje nam pas, który nie ma nawet  
15 m. Biorąc pod uwagę obowiązujące przepisy mówiące, że trzeba się odsunąć od granicy, która już 
jest zabudowana od strony południowej, stwierdzić należy, że nie nadaje się ta nieruchomość do 
racjonalnego, samodzielnego zagospodarowania. Nieruchomości sąsiednie, położone zarówno z jednej, 
jak i drugiej strony, to nieruchomości prywatne. Nie ma sąsiedniej działki gminnej. Nie ma 
możliwości podzielenia jej na mniejsze działki i sprzedania jako samodzielne. Gdyby ktoś skupił więcej 
działek na tym terenie, to te nieruchomości można zagospodarować. My sami nie możemy 
zagospodarować tej działki.” 
 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  
w Rzeszowie przy ul. Jazowej została przyjęta 12 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych 
i 3 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 16 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej przy  
ul. Herbowej w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały 
(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikiem stanowi załącznik nr 26 do 
protokołu). 
 

Obrady prowadził Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa. 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul. Herbowej w Rzeszowie została przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 17 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonych przy ulicach 
Niezapominajek i Mieczykowej w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. 
projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikiem stanowi załącznik 
nr 27 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonych przy ulicach Niezapominajek i Mieczykowej w Rzeszowie została przyjęta 
jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 18 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działki nr 562). Następnie 
przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
i załącznikiem stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działki  
nr 562) została przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 19 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działek nr 776, 785). 
Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem i załącznikami stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działek  
nr 776, 785) została przyjęta jednomyślnie (18 głosami „za”). 
 
Ad. 19a 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działki nr 747). Następnie 
przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
i załącznikami stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (dot. działki  
nr 747) została przyjęta jednomyślnie (15 głosami „za”). 
 
Ad. 20 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie. Następnie 
przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
i załącznikami, przedstawiony na druku LXVIII/3/2014, stanowi załącznik nr 31 do 
protokołu). 
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 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie 
została przyjęta jednomyślnie (19 głosami „za”). 
 
Ad. 21 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Podwisłocze w Rzeszowie. 
Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem i załącznikiem stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Podwisłocze 
w Rzeszowie została przyjęta jednomyślnie (21 głosami „za”). 
 
Ad. 22, 23, 24, 25 
 
Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. oświaty, opieki 
społecznej i osób niepełnosprawnych – przedstawił projekty uchwał wraz  
z uzasadnieniami: 
 

 w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr III w Rzeszowie (projekt 
uchwały wraz uzasadnieniem, przedstawiony na druku LXVIII/7/2014, stanowi 
załącznik nr 33 do protokołu), 

 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum dla Dorosłych oraz Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej dla Dorosłych w Rzeszowie (projekt uchwały wraz uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku LXVIII/8/2014, stanowi załącznik nr 34 do protokołu), 

 w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr V w Rzeszowie (projekt 
uchwały wraz uzasadnieniem, przedstawiony na druku LXVIII/9/2014, stanowi 
załącznik nr 35 do protokołu), 

 w sprawie zamiaru likwidacji XIII Liceum Ogólnokształcącego w Rzeszowie (projekt 
uchwały wraz uzasadnieniem, przedstawiony na druku LXVIII/15/2014, stanowi 
załącznik nr 36 do protokołu). 

 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – zauważyła, że w budynku likwidowanego XIII Liceum 
Ogólnokształcącego znajduje się również Technikum Architektury Krajobrazu. Poprosiła  
o przedstawienie sytuacji tego Technikum. 
 
Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. oświaty, opieki 
społecznej i osób niepełnosprawnych – powiedział: „W Technikum Architektury Krajobrazu są 
tylko dwa kierunki, a liczba uczniów jest bardzo mała (około 100). Planujemy przenieść tą szkołę do 
Centrum Kształcenia Ustawicznego, a w opróżnionym budynku utworzyć szkołę podstawową, 
ponieważ Miłocin się coraz bardziej rozrasta.” 
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Radny Pan Robert Kultys – stwierdził, że ostatnie rankingi pokazały spadek kształcenia  
w rzeszowskich liceach ogólnokształcących. Wyraził niepokój z powodu złego stanu 
rzeszowskiej edukacji. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zabierając głos w dyskusji, 
powiedział: „Musimy zdać sobie sprawę, że nie każdy uczeń jest w stanie zdać maturę. Naszym 
zadaniem jest tak rozmawiać z rodzicami, aby kierowali dzieci do szkół odpowiadających ich 
umiejętnościom. Proponuję, abyśmy teraz zamknęli ten wątek i porozmawiali o sprawach edukacji na 
osobnej sesji, bo jest wiele tematów do poruszenia.” 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przychylił się do propozycji debaty na 
temat stanu rzeszowskiej edukacji. 
 

Przystąpiono do głosowania nad projektami uchwał: 
 

Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr III w Rzeszowie 
została przyjęta 21 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym. 
 

Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Technikum dla Dorosłych oraz Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Rzeszowie została przyjęta 19 głosami „za”, przy  
2 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. 
 

Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego Nr V w Rzeszowie 
została przyjęta 21 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym. 
 

Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji XIII Liceum Ogólnokształcącego  
w Rzeszowie została przyjęta 16 głosami „za”, przy 6 głosach przeciwnych, bez głosów 
wstrzymujących. 
 
Ad. 26 
 
Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. oświaty, opieki 
społecznej i osób niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały w sprawie Programu 
Stypendialnego Miasta Rzeszowa pn. „Młody inżynier”. Następnie przedstawił 
uzasadnienie do ww. projektu uchwały i zgłosił autopoprawkę do załącznika, polegającą na 
dopisaniu w rozdziale IV punkcie 3, podpunktu 7 o treści: „zmiany miejsca zameldowania na 
zameldowanie poza Rzeszowem” (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, 
przedstawiony na druku LXVIII/10/2014, stanowi załącznik nr 37 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Miasta Rzeszowa pn. „Młody 
inżynier” (wraz z autopoprawką) została przyjęta jednomyślnie (18 głosami „za”). 
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Ad. 27 
 
Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. oświaty, opieki 
społecznej i osób niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały w sprawie Programu 
Stypendialnego Miasta Rzeszowa. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu 
uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, przedstawiony na druku 
LXVIII/11/2014, stanowi załącznik nr 38 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Miasta Rzeszowa została przyjęta 
jednomyślnie (18 głosami „za”). 
  

Ogłoszono 10 – minutową przerwę. 
 
Ad. 28 
 
Pan Bogusław Kleszczyński z Instytutu Pamięci Narodowej w Rzeszowie – przedstawił 
informację o podłożu ideologicznym powstania Pomnika Walk Rewolucyjnych w Rzeszowie 
(treść wystąpienia stanowi załącznik nr 39 do protokołu). 
 
Ad. 29 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Rzeszowa (ul. W. Kilara). Następnie 
przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, 
załącznikiem graficznym oraz opinią Rady Osiedla Śródmieście – Południe, stanowi 
załącznik nr 40 do protokołu). 
 
Radny Pan Witold Walawender – zasugerował, by miejsca upamiętniającego osobę 
Wojciecha Kilara poszukać w pobliżu ul. Grunwaldzkiej, gdzie kompozytor zamieszkiwał 
lub w otoczeniu Zespołu Szkół Muzycznych Nr 2, gdzie pobierał lekcje gry na fortepianie. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zgłosił wniosek o skierowanie przedstawionego projektu 
uchwały do prac w Komisji Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Osiedlowymi i Organizacjami Pozarządowymi Rady Miasta Rzeszowa, w celu uzgodnienia 
najlepszej lokalizacji dla upamiętnienia osoby Wojciecha Kilara. 
 
Radna Pani Marta Niewczas – zasugerowała, że świetną formą uhonorowania osoby 
Wojciecha Kilara byłoby wykonanie odlewu z brązu, tak jak to zrobiono w przypadku 
Tadeusza Nalepy, którego odlew znajduje się na ul. 3-go Maja. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział, że lokalizacja 
zaproponowana w przedstawionym projekcie uchwały jest spójna z jej otoczeniem, tj. ulicą 
Szopena, Szkołą Muzyczną i Filharmonią. Podkreślił, że jest to bardzo dobra lokalizacja. 
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Radny Pan Wiesław Buż – zgodził się ze zdaniem przedmówcy i zachęcił radnych do 
głosowania za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radna Pani Krystyna Wróblewska – przychyliła się do propozycji skierowania projektu 
uchwały do prac w Komisji. 
 
Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przypomniał, że Rada 
Osiedla Śródmieście – Południe pozytywnie zaopiniowała przedstawioną propozycję. 
 
Radny Pan Robert Kultys – zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem o skierowanie projektu uchwały do 
prac w Komisji Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi  
i Organizacjami Pozarządowymi Rady Miasta Rzeszowa: 
 

Wniosek został przyjęty 8 głosami „za”, przy 7 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym. 
 
Radny Pan Wiesław Buż – zgłosił problem techniczny z panelem do głosowania. 
Powiedział, że głosował przeciwko przyjęciu wniosku, a na ekranie pojawiła się informacja, 
że wstrzymał się od głosu. Poprosił o ponowne uruchomienie głosowania. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zarządził ponowne 
głosowanie. 
 

Przystąpiono do ponownego głosowania nad wnioskiem o skierowanie projektu 
uchwały do prac w Komisji Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Osiedlowymi i Organizacjami Pozarządowymi Rady Miasta Rzeszowa: 
 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. Za przyjęciem wniosku głosowało 8 radnych, 9 było 
przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
 
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Rzeszowa  

(ul. W. Kilara) została przyjęta 17 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 2 głosach 
wstrzymujących. 

 
Ad. 30 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Rzeszowa (ul. L. Chmury). Następnie 
przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, 
załącznikiem graficznym oraz opinią Rady Osiedla Staromieście, stanowi załącznik nr 41 do 
protokołu). 
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Radny Pan Jacek Kiczek – zaproponował, aby przedstawiony projekt uchwały skierować do 
prac w Komisji. Stwierdził, że lepszą propozycją byłoby nadanie tej ulicy nazwy Adama 
Lazarowicza. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przypomniał zasługi Prezydenta 
Ludwika Chmury dla miasta Rzeszowa i stwierdził, że z uwagi na te osiągnięcia należy 
upamiętnić jego osobę nazwą ulicy. 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – stwierdziła, że tego typu kandydatury nie powinny być 
proponowane. 
 
Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zaapelował do 
radnych o obiektywne spojrzenie na przedstawioną propozycję. Stwierdził, że zasługi 
Prezydenta Chmury są niepodważalne. 
 
Radny Pan Robert Kultys – zauważył, że przyjęcie proponowanego projektu uchwały 
byłoby uczczeniem władzy, która na to nie zasługuje. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – stwierdził: „Pan Ludwik 
Chmura być może był dobrym gospodarzem, ale uważam, że to jeszcze nie czas, aby go honorować  
w ten sposób.” 
 
Radny Pan Robert Kultys – zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem o zamknięcie dyskusji: 
 

Wniosek został przyjęty 18 głosami „za”, przy 3 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym. 
 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Rzeszowa  
(ul. L. Chmury) nie została przyjęta. Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 11 było 
przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Ad. 31 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest dla Gminy Miasta Rzeszów na lata 2011 – 2032. Następnie przedstawił 
uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  
i załącznikiem stanowi załącznik nr 42 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
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 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu usuwania azbestu  
i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Miasta Rzeszów na lata 2011 – 2032 została 
przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 32 
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. Następnie przedstawił uzasadnienie do 
ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku 
LXVIII/2/2014, stanowi załącznik nr 43 do protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody została przyjęta 
jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 33 
 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt w Izbie Wytrzeźwień w Rzeszowie. 
Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku LXVIII/5/2014, stanowi załącznik nr 44 do 
protokołu). 
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt w Izbie Wytrzeźwień  
w Rzeszowie została przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 34 
 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektów w ramach 
Wojewódzkiego Wieloletniego Programu Rozwoju Bazy Sportowej na realizację zadań: 
„Modernizacja boisk sportowych przy Zespole Szkół Specjalnych im. UNICEF  
w Rzeszowie”, oraz „Remont boisk sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 8  
w Rzeszowie”. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku LXVIII/12/2014, stanowi załącznik 
nr 45 do protokołu). 
 
Radny Pan Witold Walawender – przedstawił wizualizację boisk sportowych, które mają 
być wykonane w ramach przedstawionego projektu (wizualizacja stanowi załącznik nr 46 
do protokołu). 
 
 
 
 



 25

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektów w ramach 
Wojewódzkiego Wieloletniego Programu Rozwoju Bazy Sportowej na realizację zadań: 
„Modernizacja boisk sportowych przy Zespole Szkół Specjalnych im. UNICEF  
w Rzeszowie”, oraz „Remont boisk sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 8  
w Rzeszowie” została przyjęta jednomyślnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 35 
 

Podczas LXVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa Radni zgłosili następujące wnioski  
i zapytania: 
 
Wniosek Nr LXVIII/1/2014 – pisemny 
             

„W imieniu mieszkańców proszę o rozważenie zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu  
ul. Mieszka I z al. Niepodległości. Na wymienionym skrzyżowaniu dochodzi do częstych kolizji 
drogowych i wypadków. Mieszkańcy proponują, aby rozważyć, by lewy pas jezdni al. Niepodległości 
jadąc od góry od al. Armii Krajowej na skrzyżowaniu z ul. Mieszka I służył tylko do skrętu w lewo  
w ul. Mieszka I uzasadniając to faktem, że samochody korzystające z tego pasa jezdni na odcinku 30 m 
za skrzyżowaniem trafiają na nagłe zwężenie jezdni i zmuszane są do hamowania i zmiany pasa 
jezdni, co powoduje zagrożenie bezpieczeństwa innych uczestników ruchu.” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Jerzy Jęczmienionka 
 
Interpelacja Nr LXVIII/2/2014 – pisemna 
             

„W imieniu mieszkańców oraz Rady Osiedla Pobitno proszę o udzielenie informacji dotyczącej 
aktualnych ustaleń, które uwzględniałyby wnioski mieszkańców występujących o zagospodarowanie 
terenu i urządzenie ogólnodostępnego placu zabaw przy ul. Małopolskiej na działce nr 1547/12  
i sąsiednich. 

W powyższej sprawie kierowane były pisma od Rady Osiedla Pobitno.” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Jerzy Jęczmienionka 
 
Interpelacja Nr LXVIII/3/2014 – pisemna 
             

„Dnia 24.01.2014 r. dwie pacjentki zgłosiły się do Szpitala Miejskiego. Zostały przyjęte na 
Oddział Ginekologiczny, przydzielono im pokój, zostały wykonane podstawowe badania potrzebne do 
operacji, zostały założone wenflony celem podania środka znieczulającego. O godz. 13 zostały 
poinformowane, iż nie będą operowane, ponieważ brak niezbędnych do operacji „siatek”. Pacjentki 
zostały wypisane w tym samym dniu ze szpitala. 

Pytam, czy tak powinno być? Kto odpowiada za zaopatrzenie oddziału? Czy tak powinny być 
potraktowane pacjentki, które zostały poddane dodatkowemu stresowi? Czy tak powinna wyglądać 
praca szpitala podległego Miastu?” 
 
Autor: Radna Miasta Rzeszowa P. Jadwiga Stręk 
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Wniosek Nr LXVIII/4/2014 – pisemny 
             

„Proszę o przedstawienie wykazu terenów (działek) zarezerwowanych pod budownictwo 
mieszkaniowe wielorodzinne komunalne.” 
 
Autor: Radny Miasta Rzeszowa P. Marek Strączek 
 
Wniosek Nr LXVIII/5/2014 – pisemny 
             

„Zwracamy się z uprzejmą prośbą o zmianę postanowień do Uchwały Nr XXXIII/635/2012 
Rady Miasta Rzeszowa z dnia 29 maja 2012 r. celem obniżenia stawek o 50% za umieszczenie w pasie 
drogowym różnego rodzaju reklam, a przede wszystkich reklam dotyczących firm za 1 m2 powierzchni 
rzutu poziomego obiektu, albo powierzchni reklam. 

Powyższą propozycję uzasadniamy tym, że po pierwsze stawka za 1 m2 jest stawką zbyt 
wygórowaną, po drugie strata dla budżetu miasta nie będzie bardzo wielka, po trzecie ogromne 
możliwości pokazania reklamy, promocji dla nowo powstałych działalności gospodarczych, firm. 

Jeżeli chodzi o reklamy nowo powstałych firm, będzie to dla nich znaczący ukłon  
w stronę obniżenia ich kosztów oraz udostępnienie możliwości pokazania się oraz wyjścia na rynek 
biznesu, a także tworzenia nowych miejsc pracy. 

Doskonale wiemy, że nowo powstałe firmy mają bardzo dobre pomysły, ale brak środków 
finansowych nie pozwala im przebić się wśród istniejących potentatów gospodarczych. 

Mamy nadzieję, że wykonany gest ze strony Prezydenta będzie korzyścią dla obu stron. 
 
Autorzy: Radni Miasta Rzeszowa P. Kazimierz Myrda i P. Waldemar Wywrocki  
 
Ad. 36 
 

Radni otrzymali sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta Rzeszowa za okres od 
17 grudnia 2013 r. do 15 stycznia 2014 r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 47 do 
protokołu). 

 
Nie wniesiono uwag, zapytań ani zastrzeżeń do ww. sprawozdania. 

 
Na LXVIII sesji odbytej w dniu 28 stycznia 2014 r. Rada Miasta Rzeszowa podjęła 

następujące uchwały: 
 

1. Uchwała Nr LXVIII/1234/2014 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa. 

 
2. Uchwała Nr LXVIII/1235/2014 w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta 

Rzeszowa na 2014 r.  
 

3. Uchwała Nr LXVIII/1236/2014 w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta 
Rzeszowa na 2014 r.  

 
4. Uchwała Nr  LXVIII/1237/2014 w sprawie zaciągnięcia pożyczki bez oprocentowania 

w Spółdzielni Mieszkaniowej „Projektant”. 
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5. Uchwała Nr LXVIII/1238/2014 zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od 
podatku od nieruchomości, stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną dla 
przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane z nowymi inwestycjami 
na terenie Miasta Rzeszowa. 
 

6. Uchwała Nr LXVIII/1239/2014 w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 164/3/2008 „Staromieście – Brzeźnik – 
Wschód” w Rzeszowie. 
 

7. Uchwała Nr LXVIII/1240/2014 w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 193/5/2010 „Nad Przyrwą” na osiedlu 
Przybyszówka w Rzeszowie. 

 
8. Uchwała Nr LXVIII/1241/2014 w sprawie dopłat do 1 m3 dostarczanej wody  

i odprowadzanych ścieków, do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców 
korzystających z usług dostawy wody, do miesięcznej opłaty abonamentowej dla 
odbiorców korzystających z usług odprowadzania ścieków. 

 
9. Uchwała Nr LXVIII/1242/2014 w sprawie dopłat do 1 m3 odprowadzanych ścieków, 

do miesięcznej opłaty abonamentowej dla odbiorców rozliczanych wg wskazań 
wodomierza korzystających tylko z usług dostawy wody, do miesięcznej opłaty 
abonamentowej dla odbiorców rozliczanych wg wskazań wodomierza 
korzystających tylko z usług odprowadzania ścieków, do miesięcznej opłaty 
abonamentowej dla odbiorców rozliczanych wg ryczałtu korzystających tylko z usług 
odprowadzania ścieków. 
 

10. Uchwała Nr LXVIII/1243/2014 w sprawie odmowy zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Osiedla Budziwój w Rzeszowie  
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Osiedla Biała w Rzeszowie na okres 
od 21 marca 2014 r. do 20 marca 2015 r. przedstawionych przez Przedsiębiorstwo 
Gospodarki Komunalnej „EKO – STRUG” Sp. z o.o. w Tyczynie.  
 

11. Uchwała Nr LXVIII/1244/2014 zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa –  
w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe w publicznym 
transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej na 
terenie Gminy Miasto Rzeszów. 
 

12. Uchwała Nr LXVIII/1245/2014 zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa –  
w sprawie ustanowienia ulg w opłatach za usługi przewozowe w publicznym 
transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej na 
terenie Gminy Miasta Rzeszów. 
 

13. Uchwała Nr LXVIII/1246/2014 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zarządu 
Zieleni Miejskiej w Rzeszowie. 
 

14. Uchwała Nr LXVIII/1247/2014 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
od opłaty rocznej z tytułu trwałego zarządu od ustalonej ceny gruntu. 
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15. Uchwała Nr LXVIII/1248/2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż    

nieruchomości niezabudowanej położonej w Rzeszowie. 
 

16. Uchwała Nr LXVIII/1249/2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości położonej w Rzeszowie. 
 

17. Uchwała Nr LXVIII/1250/2014 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Jazowej. 
 

18. Uchwała Nr LXVIII///1251/2014 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości położonej przy ul. Herbowej w Rzeszowie. 
 

19. Uchwała Nr LXVIII/1252/2014 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości położonych przy ulicach Niezapominajek i Mieczykowej  
w Rzeszowie. 
 

20. Uchwała Nr LXVIII/1253/2014 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 

21. Uchwała Nr LXVIII/1254/2014 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 

22. Uchwała Nr LXVIII/1255/2014 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 

 
23. Uchwała Nr LXVIII/1256/2014 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 

położonych w Rzeszowie. 
 

24. Uchwała Nr LXVIII//1257/2014 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 
przy ul. Podwisłocze w Rzeszowie. 
 

25. Uchwała Nr LXVIII/1258/2014 w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego 
Nr III w Rzeszowie. 

 
26. Uchwała Nr LXVIII/1259/2014 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum dla 

Dorosłych oraz Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Rzeszowie. 
 

27. Uchwała Nr LXVIII/1260/2014 w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego 
Nr V w Rzeszowie. 
 

28. Uchwała Nr LXVIII/1261/2014 w sprawie zamiaru likwidacji XIII Liceum 
Ogólnokształcącego w Rzeszowie. 
 

29. Uchwała Nr LXVIII/1262/2014 w sprawie Programu Stypendialnego Miasta 
Rzeszowa pn. „Młody inżynier”. 
 



 29

30. Uchwała Nr LXVIII/1263/2014 w sprawie Programu Stypendialnego Miasta 
Rzeszowa. 

 
31. Uchwała Nr LXVIII/1264/2014 w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta 

Rzeszowa. 
 

32. Uchwała Nr LXVIII/1265/2014 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Miasto Rzeszów na 
lata 2011 – 2032. 
 

33. Uchwała Nr LXVIII/1266/2014 w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody.  
 

34. Uchwała Nr LXVIII/1267/2014 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt  
w Izbie Wytrzeźwień w Rzeszowie. 

 
35. Uchwała Nr LXVIII/1268/2014 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji 

projektów w ramach Wojewódzkiego Wieloletniego Programu Rozwoju Bazy 
Sportowej na realizację zadań: „Modernizacja boisk sportowych przy Zespole Szkół 
Specjalnych im. UNICEF w Rzeszowie”, oraz „Remont boisk sportowych przy Szkole 
Podstawowej Nr 8 w Rzeszowie”. 

 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – w związku z wyczerpaniem 
porządku obrad zamknął obrady LXVIII sesji Rady Miasta Rzeszowa. 
 
Obrady trwały od godz. 830 do godz. 1410. 
Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący 
Rady Miasta Rzeszowa 

 
Andrzej Dec 

Protokołowała: 
 
Patrycja Zagaja 
 
 
Sprawdził: 

 
    Dyrektor 

Biura Rady Miasta Rzeszowa 
 
           Mirosław Kubiak 


